
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-4/2012 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 13.3.2012 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Čechovská, Baláš, Dvorský, Hojka, Janák, Jelen, Kaplan, Kohlíková, 
Panská, Pokorná, Velenský, Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora:Harbichová, Jindra, Novotný 
Omluveni: Horčic (z), Vokoun (s), Severýn (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Süss, Miler, Hendl 
 
 

1. Schválení programu zasedání (předsedkyně AS FTVS Kohlíková): 

Na úvod seznámila předsedkyně AS FTVS Kohlíková s navrženým programem zasedání. 

Hlasování o programu zasedání 13.3.2012: (16-0-0)  

Usnesení: Programu zasedání 13.3.2012 byl schválen. 

2. Výsledky doplňovacích voleb do AS UK FTVS za studenty 

Zástupce volební komise Jindra informoval přítomné o přípravě a průběhu voleb. 

Propagace voleb se rozběhla již od 10.1.2012. Byl vytvořen leták ve formátu PDF a ten byl 

pomocí SIS rozeslán všem studentům. Informace o volbách byla také okamžitě zařazena 

na WEB fakulty a na úřední desku.Týden před koncem termínu bylo rozesláno avízo jak 

pro kandidáty, tak pro voliče a byla realizována informovanost pomocí posterů. Náklady 

na tisk ve výši 800 Kč byly uhrazeny z fakultního střediska. 

Účast voličů byla 11,3%, což znamená nárůst účasti voličů o 50% oproti minulým letům.  

Výsledky voleb viz příloha „Volební listina“. 

V následné diskuzi vystoupil senátor Baláš a informoval, že účast studentů PDS byla asi 

jen 1/3 než studentů Bc. a Mgr. 

Předseda Legislativní komise Kaplan informoval o písemném vyjádření o ukončení 

členství v AS UK FTVS studentů Hradečné a Šorma. Uvedení studenti budou nahrazeni 

novými senátory, kteří vzešli z doplňovacích voleb. 

Předsedkyně AS FTVS Kohlíková položila dotaz na volební komisi, zda byly na průběh a 

výsledky voleb vzneseny připomínky, či protesty. Na předsednictvo AS FTVS žádná 

připomínka nedorazila a volební komisi nebyly také dodány žádné připomínky. 



3. Schválení zápisu z řádného zasedání 14.2.2012 

Tajemník AS FTVS Zahálka informoval, že připomínky písemně obdržel od předsedkyně 

senátu Kohlíkové a místopředsedkyně Čechovské a byly pouze formálního charakteru. 

Písemnou připomínku obsahovou předložil senátor Jelen, který žádal opravit své 

vystoupení: „Senátor Jelen  konstatoval, že po výběrovém řízení na místa vedoucích 

kateder v r. 2011 neobdržel písemné vyjádření komise s odůvodněním jejího stanoviska“. 

Uvedená věta byla do zápisu zapracována. 

Vystoupil pan děkan a konstatoval, že nebyl schvalován předpis, který byl navrhován. 

Všichni senátoři věděli, že on si přál a navrhoval, aby Organizační řád nebyl vnitřním 

předpisem a AS FTVS mu tímto neprojevil úctu. Když nerespektoval to, co on navrhoval. 

Pan děkan konstatoval, že on návrh Novelizace vnitřního předpisu – Statutu v této podobě 

nepodepíše a za vedení UK FTVS nepodpoří, aby dokument odešel na univerzitu. 

V následné diskuzi vystoupil tajemník AS FTVS Zahálka a připomněl skutečnost, že AS 

FTVS v uvedeném dokumentu nemůže dělat žádné změny. Dále stručně shrnul situaci, jak 

z hlediska legislativy dochází k projednávání a schvalování uvedených dokumentů. V roce 

2008 předložilo minulé vedení FTVS UK jako předkladatel návrh Novelizace vnitřního 

předpisu – Statutu. Akademický senát v roce 2008 řídil jako předseda současný děkan UK 

FTVS doc. Süss a pod jeho vedením uvedený dokument AS FTVS projednal a schválil. 

Poté byl dokument postoupen na AS UK, kde Legislativní komise provedla kontrolu 

předložené novelizace tak, aby byla jak v souladu s univerzitními předpisy, tak v souladu 

se zákonem o VŠ. Po navržených úpravách postoupila dokument zpátky na UK FTVS. 

Minulý AS FTVS to však již neprojednal a současný AS FTVS se o tom, že novelizace 

stále ještě nejsou legislativně dokončeny, dozvěděl až v roce 2011. To co se v současné 

době děje ve formě schvalování, je pouze dokončení legislativního procesu, který zahájil 

minulý AS FTVS v roce 2008. 

Pan děkan oponoval, že pokud je to problém minulého vedení, tak ať novelizace podepíše 

minulé vedení a ne on. Navíc pokud se v dokumentech nesmějí dělat úpravy, tak proč se 

úpravy dělaly. Dále pan děkan konstatoval, že pokud se řešení problému táhne již 4 roky, 

tak současný senát to řeší již roky 2. Z jeho pohledu AS FTVS schvaluje dokument, který 

nepředložilo vedení UK FTVS. 

Senátorka Čechovská upozornila, že legislativní problematiku intenzivně řešilo 

předsednictvo a Legislativní komise. Pokud by se legislativní proces teď měl zaseknout na 

fakultě, tak to není dobrá informace vzhledem k univerzitě. 

Pan děkan oponoval, že toto je problém komunikace a nepřítomnost zástupce vedení při 

projednávání dokumentu takto zásadního charakteru je nepřípustná. 



Senátorka Čechovská upozornila pana děkana, že vedení vědělo o programu zasedání a o 

odložení projednávaného bodu z minulého zasedání. 

Pan děkan informoval AS FTVS, že přestává tímto chodit na zasedání AS FTVS, protože 

to nemá v povinnostech a chování AS FTVS bere jako neúctu vůči děkanovi. On sám dává 

velký důraz na legislativní pravidla, protože se již v minulosti staly omyly, které 

z formálního charakteru vedly např. před dvěma lety k opakování voleb do AS FTVS. Poté 

pan děkan opustil jednání AS FTVS. 

Předsedkyně AS FTVS shrnula, že celý problém trvá skutečně již od roku 2008 a 

v předložených dokumentech lze opravovat pouze to, co proběhlo v roce 2008. Současný 

AS FTVS dostal podnět k dořešení situace loni v létě a bylo velmi těžké se do celé situace 

zapracovat a zjistit všechny potřebné náležitosti. AS FTVS v současné době projednává a 

schvaluje pouze již akceptované verze vnitřních předpisů, které prošly jak minulým AS 

FTVS, tak AS UK a jeho Legislativní komisí. Všechny zásadní změny, jako že vedení 

fakulty je více nebo méně pod kontrolou AS lze řešit novými předpisy. Co se týká 

navázání na práci předchozího AS FTVS, tak ona jako předsedkyně i tajemník AS FTVS 

několikrát žádali o předání materiálů minulého AS FTVS, ale dodnes nebylo nic předáno a 

informace lze získat jen ze zápisů, které visí na úředních webovských stránkách fakulty. 

Tajemník AS FTVS Zahálka upozornil, že i kdyby se chtělo vyhovět panu děkanovi a 

Organizační řád změnit na Opatření děkana, tak to v současné legislativní fázi udělat 

nebylo možné. Předsedkyně AS FTVS Kohlíková opět připomněla, že legislativně se tedy 

jedná o „depuraci“ stávajících předpisů, kdy jsou obsahové změny velmi omezené. 

Senátor Velenský konstatoval, že všichni senátoři byli se situací seznámeni a tímto o tom 

jednali. 

Senátor Hojka položil dotaz, jakým klíčem bylo počítáno hlasování, zda-li 2/3 nebo 3/5. 

Tajemník AS FTVS opověděl, že to bylo pomocí 3/5. 

Senátor Janák položil dotaz, jak z uvedené situace ven, protože se to může jevit jako blok 

z obou stran a měla by se řešit podstata věci a ne se točit na legislativě. Bylo konstatováno, 

že legislativní pravidla musí být dodržena a že pokud budou probíhat jakékoliv změny, tak 

by to mělo být v novém předpise. 

Předsedkyně AS FTVS vyhlásila přestávku, aby bylo možné dohledat podle kterého 

vnitřního předpisu má být uvedený dokument schvalován. Po krátké přestávce bylo 

dohodnuto, že schvalování zápisu bude odloženo na další zasedání, než se legislativně 

vyjasní vzniklá situace. 



4. Volby předsednictva a tajemníka AS FTVS UK 

Byla volena Volební komise ve složené Hojka, Baláš, Panská 

Hlasování 15-0-1 

Usnesení: Volební komise byla zvolena 

Volba předsedy AS. Za kandidáta byla navržena senátorka Kohlíková a ta svoji 

kandidaturu přijala. Na podporu její kandidatury vystoupili senátoři Vomáčko, Hojka, 

Jelen, Janák a bylo konstatováno, že senátorka Kohlíková má od senátorů AS plnou 

podporu a poděkování za veškerou práci a vstřícný přístup k vedení. Dále zaznělo, že AS 

oceňuje statečný postoj senátorky Kohlíkové při práci v AS UK FTVS. 

Výsledky tajného hlasování: 16 odevzdaných lístků, 15 lístků platných, jeden neplatný. 

(15-0-1) 

Usnesení: Senátorka Kohlíková byla zvolena předsedkyní AS FTVS UK. 

Volba předsednictva AS UK FTVS. Jako kandidáti byli navrženi senátorka Čechovská,  

senátor Kaplan a senátor Jindra. Kandidáti svoji kandidaturu přijali.  

Výsledky tajného hlasování: 16 odevzdaných lístků, 15 lístků platných, jeden neplatný. 

(15-0-1) 

Usnesení: Senátorka Čechovská, senátoři Kaplan a Jindra byli zvoleni za členy 

předsednictva AS UK FTVS. 

Volba tajemníka AS UK FTVS. Jako kandidát byl navržen senátor Zahálka, který svoji 

kandidaturu přijal. 

Výsledky tajného hlasování: 16 odevzdaných lístků, 15 lístků platných, jeden neplatný. 

(15-0-1) 

Usnesení: Senátor Zahálka byl zvolen tajemníkem AS UK FTVS. 

 

5. Vystoupení tajemníka UK FTVS 

Tajemník fakulty Fořter informoval AS UK FTVS o výpočtu provozní a správní režie. Ten 

je dán směrnicí pro doplňkovou činnost na UK a UK FTVS. V předchozích letech byly 

koeficienty  režií ve výši 20% u provozní režie a 8% u správní režie. Pro rok 2012 byly 

vypočteny hodnoty na úrovni 18% provozní režie a 7% správní režie. Výše provozní a 

správní režie je vydávána Příkazem děkana (č. 1/2012). 

Hlasování (16-0-0). 

Usnesení: Výše provozní (18%) a správní (7%) režie na rok 2012 byly schváleny. 

Tajemník fakulty předložil návrh Opatření děkana č. 1/2012 - Poplatky spojené se studiem 

platné pro akademický rok 2012/2013. Vysvětlil, jakým způsobem dochází k tvorbě tohoto 



předpisu. MŠMT ČR vydá základ pro výpočet, který se z částky 2.957,- Kč pro loňský rok 

snížil letos na 2.801,- Kč. Univerzita poté pro jednotlivé obory stanoví hranice, kde se 

poplatky mohou pohybovat. UK FTVS se dlouhodobě pohybuje těsně pod maximálními 

hranicemi. Pro příští školní rok tak dojde k úpravám v řádech 100,-Kč oproti minulým 

letům. S příslušnými proděkany došlo k dohodě, že se nebudou upravovat ceny za studium 

v anglickém jazyce. Oproti dřívějšímu stavu, kdy se platily všechny poplatky na jeden 

účet, byl letos nově zřízen samostatný účet pro poplatky za přijímací řízení, což usnadní 

jejich evidenci a kontrolu. 

Usnesení: Uvedený dokument byl projednán. 

6.  Hospodaření UK FTVS za rok 2011 

Vývoj hospodaření (jehož průběžné hodnocení pro AS UK FTVS probíhalo čtvrtletně i 

během roku) udržel i v závěru roku příznivý trend. Oproti roku 2010 (i rozpočtu na rok 

2011) došlo k podstatnému navýšení výnosů. Toto bylo dáno zvýšením příspěvku na 

vzdělávání a vědu z RUK a také zvýšením vlastních příjmů (kurzy, zahraniční studenti – 

samoplátci). Toto navýšení výnosů (o téměř 15 mil. Kč) oproti předchozímu roku 

umožnilo fakultě v závěru roku výrazně posílit materiálové vybavení kateder (více než 2 

mil. Kč), materiální vybavení společných prostor a provozního oddělení (více než 2 mil. 

Kč) a zejména umožnilo vyplatit odměny na konci roku (více než 6 mil. Kč). Celkem byly 

v roce 2011 vyplaceny odměny v průměru ve výši přesahující 1,5 násobek měsíčního 

platu. Celkově skončilo hospodaření v zisku 18 tis. Kč. V hlavní činnosti došlo ke ztrátě 

2.552 tis. Kč, v doplňkové činnosti došlo k zisku 2.570 tis. Kč. Čerpání limitů neinvestic 

na pracovištích většinou odpovídalo plánu s výjimkou pracovišť, která byla vzhledem 

k finančním možnostem fakulty v průběhu roku vybavena materiálně více, než bylo 

původně plánováno. To se týká zejména koleje, kde došlo k navýšení kapacity (přeměnou 

bývalých kanceláří na pokoje) a pokračovala výměna nábytku. V oblasti čerpání 

mzdových limitů také nedošlo k žádným velkým problémům. Větší odchylky byly pouze u 

některých pracovišť v OON, kdy například na pracovišti proděkana pro vědu došlo 

k podstatnému nárůstu čerpání těchto prostředků mimo jiné z důvodu většího počtu 

habilitačních řízení. Stav prostředků ve FRIMu (24,7 mil. Kč) se oproti minulému roku 

(28,4 mil. Kč) snížil, když jeho čerpání (zejména začátek rekonstrukce Stráže, sociálky 

v blocích A a C a rekonstrukce hlavního vchodu) bylo podle plánu vyšší než jeho tvorba. 

Stav prostředků ostatních fondů většinou zůstal na úrovni roku předchozího. 

K podstatnějšímu navýšení došlo u sociálního fondu (z 2,8 mil. Kč na 3,3 mil Kč).  V této 

souvislosti tajemník fakulty zmínil záměr v letošním roce upravit pravidla pro čerpání 



sociálního fondu.  

Materiály budou rozeslány všem členům AS UK FTVS a pan tajemník je připraven vše 

vysvětlit a dle případných požadavků doplnit. 

7. Návrh na členy disciplinární komise 

Jako členové byli navrženi tito členové akademické obce: PaedDr. Kovařovic, PaedDr. 

Hruša, CSc., PaedDr. Vindušková, CSc. Jako náhradník byl navržen senátor Janák. V části 

studentů byli navrženi senátoři Vokoun a Jindra, náhradníkem pak Novotný. Do příštího 

zasedání se zajistí písemný souhlas všech kandidátů. 

8. Dokumenty PRVOUK, UNCE, Dlouhodobý záměr 

Dokument „Dlouhodobý záměr UK FTVS“ stáhla předsedkyně senátu Kohlíková z WEB 

stránek fakulty a upozornila, že dokumentu chybí úvodní stránka. 

Všichni senátoři obdrželi v podkladech pro jednání předkládací zprávu a hodnotící 

posudek projektu UNCE který byl v rámci celé UK hodnocen jako nejhorší. Senátoři se 

mohou s textem projektu UNCE a s jeho posudkem seznámit. 

Byly předloženy návrhy témat projektu PRVOUK a ty budou dále rozpracovávány.  

9. Odměny za publikační činnost 

Uvedené materiály nebyly ze strany vedení dodány a tajemník AS FTVS byl vyzván, aby o 

ně požádal písemnou formou. V diskuzi k tématu vystoupili: nejprve senátor Zahálka a 

konstatoval, že uvedené materiály nemohou podléhat žádnému utajení. Senátor Jelen 

sdělil, že je přípustné nahlédnutí do mzdových podkladů a že vedení UK FTVS by mělo 

sjednotit pravidla pro odměňování pracovníků ve spolupráci s vedoucími kateder. 

Usnesení: bod trvá 

10. Volební a jednací řád Kolejní rady při UK FTVS 

Na základě připomínek Legislativní komise byl návrh Volebního a jednacího řádu Kolejní 

rady při UK FTVS doporučen k dopracování. 

11. Různé 

Je zapotřebí doplnit Výroční zprávu, kde chybí část za Ekonomickou komisi. Bod trvá. 

Senátor Jelen tlumočil žádost pana děkana o doplnění zástupce AS FTVS do týmu pro 

přípravu a realizací projektů PRVOUK. Zástupcem byl navržen senátor Zahálka. 

Hlasování: (15-0-0). 

Usnesení: Zástupcem AS UK FTVS do skupiny pro přípravu a realizaci projektu 

PRVOUK byl zvolen senátor Zahálka. 



Předsedkyně AS UK FTVS Kohlíková informovala, že poslala všem senátorům informační 

podklady o akci „Týden neklidu“ 

 

Zapsal: Zahálka      Za AS UK FTVS – předsedkyně doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 

 
 
Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 

 Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 
 PhDr. Karel Kovář PhD., proděkan pro rozvoj 

 PaedDr. Tomáš Miler, proděkan pro vědu,  
 členové AS UK FTVS  


